

Franckesche Stiftungen zu Halle

Caii Crispi Sallvstii Opera Omnia

Sallustius Crispus, Gaius

Lipsiae, Anno MDCCXXIX.

VD18 13486500

Caput LXX.

Nutzungsbedingungen

Die Digitalisate des Francke-Portals sind urheberrechtlich geschützt. Sie dürfen für wissenschaftliche und private Zwecke heruntergeladen und ausgedruckt werden. Vorhandene Herkunftsbezeichnungen dürfen dabei nicht entfernt werden.

Eine kommerzielle oder institutionelle Nutzung oder Veröffentlichung dieser Inhalte ist ohne vorheriges schriftliches Einverständnis des Studienzentrums August Hermann Francke der Franckeschen Stiftungen nicht gestattet, das ggf. auf weitere Institutionen als Rechteinhaber verweist. Für die Veröffentlichung der Digitalisate können gemäß der Gebührenordnung der Franckeschen Stiftungen Entgelte erhoben werden.

Zur Erteilung einer Veröffentlichungsgenehmigung wenden Sie sich bitte an die Leiterin des Studienzentrums, Frau Dr. Britta Klosterberg, Franckeplatz 1, Haus 22-24, 06110 Halle (studienzentrum@francke-halle.de)

Terms of use

All digital documents of the Francke-Portal are protected by copyright. They may be downloaded and printed only for non-commercial educational, research and private purposes. Attached provenance marks may not be removed.

Commercial or institutional use or publication of these digital documents in printed or digital form is not allowed without obtaining prior written permission by the Study Center August Hermann Francke of the Francke Foundations which can refer to other institutions as right holders. If digital documents are published, the Study Center is entitled to charge a fee in accordance with the scale of charges of the Francke Foundations.

For reproduction requests and permissions, please contact the head of the Study Center, Frau Dr. Britta Klosterberg, Franckeplatz 1, Haus 22-24, 06110 Halle (studienzentrum@francke-halle.de)

[urn:nbn:de:hbz:33-1-219271](https://nbn-resolving.org/urn:nbn:de:hbz:33-1-219271)

CAPVT LXX.

- P**ER idem tempus Bomilcar, cuius impulsu Iugurtha deditiōem, quam metu¹ deferuit, inceperat, suspectusque regi, & ipse eum² suspiciens, nouas res³ cupere, ad perniciem eius⁴ dolum quaerere, die noctuque fatigare animum⁵: denique omnia tentando, socium⁶ sibi adiungit Nabdalſam, hominem nobilem, magnis opibus clarum, acceptumque popularibus suis: qui plerumque⁷ seorsum⁸ ab rege exercitum ducere, & omnes res exsequi solitus erat, quae Iugurthae fesso, aut maioribus⁹ adstricto¹⁰ superauerant¹¹: ex quo illi gloria opesque inuentae¹². Igitur vtriusque consilio dies insidiis¹³ statuitur: caetera, vti rex posceret, ex tempore¹⁴ parare placuit. Nabdalſa ad exercitum profectus, quem inter hiberna Romanorum iussus¹⁵ habebat, ne ager inultis hostibus¹⁶ vastaretur. Is postquam, magnitudine facinoris perculsus, ad tempus¹⁷ non venit, metusque rem¹⁸ impediēbat: Bomilcar simul cupidinibus¹⁹ incepta patrandi²⁰, & timore socii

¹ Ex. ² Regem in suspitione habens. ³ mutatio-
nem rerum cupere coepit. ⁴ Iugurthae. ⁵ suum. ⁶
sceleris, coniurationis. ⁷ subditis, cubus. ⁸ separa-
tim. ⁹ negotiis grauioribus. ¹⁰ occupato. ¹¹ super-
erant. ¹² ex qua re Nabdalſa & gloriam acceperat &
diuitias. ¹³ ad insidias perficiendas. ¹⁴ pro ratione
temporis. ¹⁵ cum hoc mandato. ¹⁶ sine vindicta ab
hostibus. ¹⁷ constitutum. ¹⁸ insidias. ¹⁹ ex cupidi-
tate. ²⁰ perficiendi sua consilia.